



CANADIAN CHAROLAIS ASSOCIATION
 2320, 41st Avenue NE, Calgary, AB T2E 6W8
 403.250.9242 F 403.291.9324
 www.charolais.com
 @canCharolais
 Find us on Facebook www.facebook.com/cdncharolais



FROM THE CANADIAN CHAROLAIS ASSOCIATION

Does your bull come with a Registration Certificate?

Mel Reekie, General Manager

PROVINCIAL REPRESENTATIVES:

ALBERTA
 President: Lyle Bignell, Stettler
 Secretary: Kristina Prokuda, Glenevis

SASKATCHEWAN
 President: Greg Gilliland, Carievale
 Secretary: Dave Blechinger, Rosetown

MANITOBA
 President: Shawn Airey, Rivers
 Secretary: Rae Trimble, Portage la Prairie

ONTARIO
 President: Brad Buchanan, Victoria Harbour
 Secretary: Doris Aitken, Mount Forest

QUEBEC
 President: Mathieu Palerme, Gatineau
 Secretary: Laurent Jourdain, Saint-Hyacinthe

MARITIMES
 President: Ricky Milton, Cornwall, PE
 Secretary: Jennifer MacDonald, St. Mary's, Kent Co., NB

STAFF:
 General Manager: MEL REEKIE
 Registry Manager: LOIS CHIVIO
 Registry: JUDY CUMMER
 French Membership: ANNE BRUNET
 CharolaisEnFrancais@gmail.com

EXECUTIVE:
PRESIDENT: BRENT SAUNDERS
 RR 3, Markdale, ON N0C 1H0
 519.986.4165 C 519-372-6196 F 519.986.4273
 email: saunders@bmts.com

1st VICE-PRESIDENT: BRIAN COUGHLIN
 RR3 1012 Snake River Line, Cobden, ON K0J 1K0
 613.646.9741 C 613.312.0270
 email: bh.cornerview@gmail.com

2nd VICE-PRES: ROD McLEOD
 293113 Twp Rd 263,
 Rockyview County, AB T4A 0N5
 403.932.4622 C 403.540.7986 F 403.250.8928
 rodmc1@telus.net

PAST PRESIDENT: WADE BECK
 Box 5, Lang, SK S0G 2W0
 306.436.4564 C 306.436.7458 F 306.436.4553
 email: wbeck@sasktel.net

DIRECTORS:
RICKY MILTON
 4558 Route 19, Nine Mile Creek, PEI C0A 1H2
 902.675.3091 C 902.393.8699
 email: rmilton@upei.ca

BERNARD BEGIN
 1630 Rg St-Martin, Ste-Marie, PQ G6E 3A8
 418.387.7514 C 418.389.7181 F 418.387.5623
 email: loubertfarm@hotmail.com

ANDRE STEPLER
 Box 248, Miami, MB R0G 1H0
 204.435.2463 C 204.750.1951 F 204-435-2021
 steppleran@hotmail.com

DARWIN ROSSO
 78 325 4th Ave SW, Moose Jaw, SK S6H 5V2
 306.693.2384
 rosso.c@sasktel.net

DORY GERRARD
 RR 2, Innisfail, AB T4G 1T7
 403.227.5632 C 403.302.1016 F 403.227.2583
 email: gerrardcattle@gmail.com

TRAVIS FOOT
 Box 414, Esther, AB T0J 1H0
 403.664.3167 C 403.664.0961
 Travis@bigskyrealestate.ca

When you look around to replace and improve your bull battery, you seek a bull that is going to mate well with your cows and please your marketplace by providing a sound product. When you're selling, a good bull is a SOLD bull. However, when you are buying you'll probably look at calving ease, semen quality, sound feet and legs, performance (the list goes on) but do you also consider a Purebred Registration Certificate? Did your last bull purchase come with a Registration paper?

The Animal Pedigree Act creates discipline and allows only one association to represent breeders of a breed, set rules for the registrations and certify the animals of said breed. The Canadian Charolais Association (CCA) is incorporated under the Animal Pedigree Act (APA) and represents breeders throughout the country as the official breed registry for Charolais cattle in Canada. The APA provides the enabling legal framework ensuring that:

- The Association verifies the correct pedigree information by applying consistent rules for all members
- The breed association and breeder stand behind the quality of information represented on the certificate
- An animal with a registration paper is genetically stable
- Breed improvement measures are being completed providing sustainability and value
- Those who raise and purchase purebred stock are protected

As such, the CCA administers their own business and affairs but are bound by their by-laws as approved by the

members; in doing so the CCA also respects the APA by abiding and seeking ministerial approval.

What's the significance of the Registration Certificate? A Registration paper from the Canadian Charolais Association provides value; it's recognized around the globe as representing integrity, traceability and a guarantee of the product. Registration and identification are cornerstones to the association. The CCA collects performance data and monitors desirable traits for overall breed improvement made possible through maintained and detailed pedigrees.

Breeders and Purchasers are protected. The public cannot legally be deceived with a false registration paper [APA Section 63 (2)]. As well, it is an offence and legal action can be pursued for any person who knowingly sells an animal in a manner that creates an erroneous impression that the animal is registered or is eligible to be registered [APA Section 64 (g)].

The old adage Knowledge is Power certainly applies to the purebred breeder. As a breeder and member of the breed association they have contributed a lot of time, effort and information leading to genetic progress to not only their own herd but also the Canadian herd. Without data there's no comparison, without comparison there's no improvement and ultimately without improvement the future isn't so bright when you're not optimizing genetic potential. Before you sign the cheque, ask for that Registration Certificate and ensure that your herd will benefit.

For more information contact the Canadian Charolais Association 403.250.9242 or www.charolais.com



ASSOCIATION CANADIENNE CHAROLAIS
2320, 41st Avenue NE, Calgary, AB T2E 6W8
403.250.9242 F 403.291.9324
www.charolais.com
@canCharolais
Find us on Facebook www.facebook.com/cdncharolais

REPRÉSENTANTS PROVINCIAUX:

ALBERTA

President: Lyle Bignell, Stettler
Secretary: Kristina Prokuda, Glenevis

SASKATCHEWAN

President: Greg Gilliland, Carievale
Secretary: Dave Blechinger, Rosetown

MANITOBA

President: Shawn Airey, Rivers
Secretary: Rae Trimble, Portage la Prairie

ONTARIO

President: Brad Buchanan, Victoria Harbour
Secretary: Doris Aitken, Mount Forest

QUEBEC

President: Mathieu Palerme, Gatineau
Secretary: Laurent Jourdain, Saint-Hyacinthe

MARITIMES

President: Ricky Milton, Cornwall, PE
Secretary: Jennifer MacDonald,
St. Mary's, Kent Co., NB

PERSONNEL:

General Manager: MEL REEKIE
Registry Manager: LOIS CHIVIO
Registry: JUDY CUMMER
French Membership: ANNE BRUNET
CharolaisEnFrancais@gmail.com

EXÉCUTIF:

PRESIDENT: BRENT SAUNDERS
RR 3, Markdale, ON N0C 1H0
519.986.4165 C 519-372-6196 F 519.986.4273
email: saunders@bmts.com

1st VICE-PRESIDENT: BRIAN COUGHLIN
RR3 1012 Snake River Line, Cobden, ON K0J 1K0
613.646.9741 C 613.312.0270
email: bh.cornerview@gmail.com

2nd VICE-PRES: ROD McLEOD
293113 Twp Rd 263,
Rockyview County, AB T4A 0N5
403.932.4622 C 403.540.7986 F 403.250.8928
rodmc@telus.net

PAST PRESIDENT: WADE BECK
Box 5, Lang, SK S0G 2W0
306.436.4564 C 306.436.7458 F 306.436.4553
email: wcbeck@sasktel.net

DIRECTEURS:

RICKY MILTON
4558 Route 19, Nine Mile Creek, PEI C0A 1H2
902.675.3091 C 902.393.8699
email: rmilton@upe.ca

BERNARD BEGIN
1630 Rg St-Martin, Ste-Marie, PQ G6E 3A8
418.387.7514 C 418.389.7181 F 418.387.5623
email: loubefarm@hotmail.com

ANDRE STEPLER
Box 248, Miami, MB R0G 1H0
204.435.2463 C 204.750.1951 F 204-435-2021
steppleran@hotmail.com

DARWIN ROSSO
78 325 4th Ave SW, Moose Jaw, SK S6H 5V2
306.693.2384
rosso.c@sasktel.net

DORY GERRARD
RR 2, Innisfail, AB T4G 1T7
403.227.5632 C 403.302.1016 F 403.227.2583
email: gerrardcattle@gmail.com

TRAVIS FOOT
Box 414, Esther, AB T0J 1H0
403.664.3167 C 403.664.0961
Travis@bigskyrealestate.ca



DE L'ASSOCIATION DE CHAROLAIS CANADIEN

Votre taureau est-il enregistré?

Mel Reekie, Directeur Général

Lorsque vous êtes à la recherche d'un taureau, certainement que vous cherchez un géniteur qui améliorera votre cheptel et produira des veaux qui répondent à la demande du marché. Vous considérez aussi une longue liste d'attributs tels que la facilité de vêlage, la qualité de la semence, la conformation, la performance etc., mais est-ce que votre liste de demandes inclut également un certificat d'enregistrement? Achetez-vous des taureaux avec ou sans un papier d'enregistrement?

La Loi sur la généalogie des animaux (LGA) crée la discipline et ne permet qu'une seule association par race pour représenter les éleveurs. L'association de race a le pouvoir de définir ses règles d'enregistrements et certifier les animaux de sa race respective selon les directives de ses membres. L'Association canadienne Charolais (ACC) est constituée en vertu de La Loi sur la généalogie des animaux et représente tous les éleveurs du pays en tant que le registre officiel de la race charolaise au Canada. La Loi sur la généalogie des animaux fournit le cadre juridique propice afin de veiller à ce que:

- L'Association vérifie l'information généalogique correcte en appliquant des règles cohérentes pour tous les membres
- L'association de race et l'éleveur de l'animal garantissent la qualité de l'information représentée sur le certificat
- L'animal muni d'un papier d'enregistrement est génétiquement stable.
- Des mesures d'amélioration de race sont entreprises assurant une préservation
- Les éleveurs d'animaux pur-sang sont protégés

Par conséquent, l'ACC administre ses propres activités et ses affaires, mais est liée par des règlements tels qu'approuvés par ses membres tout en respectant également la Loi sur la généalogie des

animaux selon l'approbation ministérielle.

Quelle est la signification du certificat d'enregistrement? Un papier d'enregistrement émis par l'Association Canadienne Charolais fournit de la valeur ; le papier confirme une intégrité qui est reconnu dans le monde entier, pour sa traçabilité et une garantie du produit. L'enregistrement et l'identification de nos animaux sont les fondations de l'association. L'ACC recueille des données de performance afin que les caractères désirables soient maintenus et certains d'autres soient améliorés pour l'avancement global de la race grâce à la connaissance des lignées généalogiques du herdbook.

Ainsi les éleveurs et les acheteurs sont protégés. Le public ne peut légalement être trompé avec un papier de fausse inscription [LGA Section 63 (2)]. Il est un délit pouvant enchaîner une action judiciaire envers toute personne qui délibérément, vend un animal d'une manière qui crée une fausse impression que l'animal est enregistré ou est susceptible d'être enregistré [LGA Section 64 (g)].

Le vieil adage Le vrai pouvoir, c'est la connaissance s'applique certainement à l'éleveur de pur-sang. Les éleveurs membre de l'association de race, ont contribué beaucoup de temps et d'efforts ainsi que des informations conduisant à des progrès génétiques non seulement bénéficiant leur propre troupeau, mais le cheptel canadien en général. Sans données, il n'y a aucune comparaison, sans comparaison il n'y a aucune amélioration et sans amélioration quel avenir avons-nous sur le plan de potentiel génétique? Avant de signer le chèque pour payer votre nouveau taureau, exigez son certificat d'enregistrement et faites en sorte que votre troupeau en bénéficiera.

Pour plus d'informations, veuillez contacter l'Association Charolais 403.250.9242 or www.charolais.com.